
PROTOKÓŁ  Nr VII/2011
z przebiegu obrad  VII Sesji Rady Gminy Jaraczewo

odbytej w dniu 26 maja 2011 r. o godz. 9.00
w sali sesyjnej Urzędu Gminy  Jaraczewo

W obradach uczestniczyli:

–radni Rady Gminy  Jaraczewo - zg. z załączoną listą obecności
–Wójt Gminy Jaraczewo - Dariusz Strugała
–Zastępca Wójta - Stanisław Andrzejczak
–Sekretarz Gminy - Olga Kaczmarek
–Skarbnik Gminy - Zofia Jankowska
–radca prawny - Tomasz Kuderski
–sołtysi Gminy Jaraczewo - zg. z załączoną listą obecności
–kierownicy referatów i jednostek organizacyjnych- zg. z załączoną listą obecności
–radny powiatu - Teodor Grobelny
–redaktor GAZETY JAROCIŃSKIEJ - Lidia Sokowicz

Porządek obrad:

CZĘŚĆ I :

1.Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2.Przyjęcie protokołu z obrad  VI Sesji Rady Gminy.
3.Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na  VI Sesji Rady Gminy.
4.Sprawozdanie z pracy Wójta w okresie międzysesyjnym.
5.Interpelacje i zapytania radnych.
6.Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Jaraczewo za 2010 rok:
a/  odczytanie  uchwały  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Poznaniu 
w  sprawie  wyrażenia  opinii  o  przedłożonym  przez  Wójta  Gminy  sprawozdaniu  z  wykonania 
budżetu Gminy za 2010 rok,
b/  odczytanie  uchwały  Komisji  Rewizyjnej  w  sprawie  wniosku  o  udzielenie  Wójtowi  Gminy 
absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2010 rok,
c/  odczytanie  uchwały  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Poznaniu 
w sprawie wyrażenia opinii  o wniosku Komisji Rewizyjnej,
d/  dyskusja  nad  sprawozdaniem  z  wykonania  budżetu   gminy  Jaraczewo,  sprawozdaniem 
finansowym oraz informacją o stanie mienia komunalnego Gminy Jaraczewo,
e/  podjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  oraz  sprawozdania 
z wykonania budżetu Gminy Jaraczewo za rok 2010,
f/  podjęcie  uchwały  w  sprawie  udzielenia  Wójtowi  Gminy  absolutorium  z  tytułu  wykonania 
budżetu za 2010 rok.

CZĘŚĆ II:

7.Podjęcie uchwały  w  sprawie zmian w budżecie gminy na 2011rok.
8.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jaraczewo na lata 
2011 – 2017.
9.Podjęcie uchwały  w sprawie sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale.
10.Podjęcie uchwały  w sprawie upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
w  Jaraczewie  do  prowadzenia  postępowań  w  sprawach  świadczeń  pomocy  materialnej 



o charakterze socjalnym.
11.Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Jaraczewo do Zakładu Gospodarki Odpadami 
Spółka z o.o. w Jarocinie z siedzibą w Witaszyczkach.
12.Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  zasad  określenia  tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru czasu pracy nauczycieli,  którzy realizują zajęcia w różnym wymiarze 
godzin,  obowiązkowego  tygodniowego  wymiaru  zajęć  pedagogów  szkolnych,  zasad  udzielania 
i  rozmiaru  zniżek  nauczycielom,  którym  powierzono  stanowiska  kierownicze  w  szkołach  lub 
przedszkolach.
13.Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Parzęczew.
14.Podjęcie uchwały  w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Gola.
15.Informacje o pracy w organach pozagminnych.
16.Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
17.Wolne głosy.
18.Wnioski podjęte na sesji.
19.Zakończenie.

CZĘŚĆ I:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.

           Zgodnie z art. 20 ustawy o samorządzie gminnym obrady VII Sesji Rady Gminy Jaraczewo 
otworzył Przewodniczący Rady – Roman Skrzypczak.
Stwierdził ( na podstawie listy obecności), że na ustawowy stan 15 radnych w sesji uczestniczy 
14 radnych, co stanowi  qworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał.
Usprawiedliwił nieobecność na sesji radnego  Krystiana Piniewskiego.
Powitał obecnych na  sali  i rozpoczął obrady.

Przed  przystąpieniem  do  punktu  drugiego  Przewodniczący  Rady   powiedział,  że 
do  zaproszenia  załączony  został  porządek  obrad  i  zapytał  –  czy  są  uwagi  ze  strony  radnych 
do proponowanego porządku obrad?
Do proponowanego porządku obrad żadnych uwag nie zgłoszono.

2. Przyjęcie protokołu z obrad VI Sesji Rady Gminy.

Przewodniczący  Rady zwrócił  się  do  Sekretarza  Rady o  wypowiedz  do sporządzonego 
protokołu z obrad  VI Sesji Rady Gminy.
Sekretarz Rady – Barbara Pielucha  poinformowała, że po zapoznaniu się z protokołem  z przebiegu 
obrad VI Sesji Rady Gminy odbytej w dniu 31 marca 2011 roku, nie wnosi  uwag.

Na pytanie Przewodniczącego Rady – czy są uwagi do sporządzonego protokołu ze strony 
radnych - uwag nie zgłoszono.

Protokół z obrad VI Sesji został przyjęty jednogłośnie – bez czytania.

3. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na VI Sesji Rady Gminy.

Na  prośbę  Przewodniczącego  Rady  sprawozdanie  z  realizacji  uchwał,  które  stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu złożył zastępca Wójta – Stanisław Andrzejczak.
Do złożonego sprawozdania nie wniesiono żadnych uwag.

4. Sprawozdanie z pracy Wójta w okresie międzysesyjnym.

Na prośbę Przewodniczącego Rady  sprawozdanie, które stanowi załącznik do niniejszego 



protokołu złożył Wójt  Gminy.
Do złożonego sprawozdania nie wniesiono uwag.

5.Interpelacje i zapytania radnych.

Nie wpłynęły interpelacje i nie było pytań.

6. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Jaraczewo za 2010 rok:

a) odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu 
w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy sprawozdaniu z wykonania 
budżetu Gminy za 2010 rok,

Na  prośbę  Przewodniczącego  Rady  Skarbnik  Gminy  odczytała  tekst  Uchwały  Nr  SO-
0954/54/4/Ka/2011  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Poznaniu  z  dnia 
4  maja  2011  r.  w  sprawie  wyrażenia  opinii  o  przedłożonym  przez  Wójta  Gminy  Jaraczewo 
sprawozdaniu  z  wykonania  budżetu  Gminy  za  2010  rok  wraz  z  informacją  o  stanie  mienia 
komunalnego Gminy Jaraczewo i objaśnieniami.
Skład Orzekający w wymienionej uchwale wyraził pozytywną opinię o sprawozdaniu z wykonania 
budżetu za 2010 rok  z uwaga w pkt. V uzasadnienia.

 
 
b) odczytanie uchwały Komisji rewizyjnej w sprawie wniosku o udzielenie Wójtowi Gminy 
absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2010 rok,

Na prośbę Przewodniczącego Rady,  przewodniczący Komisji  Rewizyjnej odczytał   tekst 
Uchwały Nr 1/2011 Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Jaraczewo z dnia 6 maja 2011 r.   w sprawie  
wniosku o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy za 2010 rok.
Komisja Rewizyjna pozytywnie oceniła wykonanie budżetu i wystąpiła z wnioskiem o udzielenie 
absolutorium Wójtowi za 2010 rok.

c) odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu 
w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej,

Uchwałę Nr SO – 0955/5/4/Ka/2011 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Poznaniu z dnia 13 maja 2011 r. w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 
Gminy  Jaraczewo  o  udzielenie  absolutorium  Wójtowi  Gminy  Jaraczewo  za  2010  r.  odczytał 
Przewodniczący Rady.
Skład   Orzekający wyraził  opinię,  iż  wniosek  Komisji  Rewizyjnej  został  sporządzony zgodnie 
z wymogami prawa i jest uzasadniony. 

d)  dyskusja  nad  sprawozdaniem  z  wykonania  budżetu  gminy  Jaraczewo,  sprawozdaniem 
finansowym oraz informacją o stanie mienia komunalnego Gminy Jaraczewo,

Przewodniczący Rady poinformował,  że  Komisje  Rady szczegółowo przeanalizowały na 
swych  posiedzeniach   przedłożone  sprawozdania  z  wykonani  budżetu  oraz  informację  o  stanie 
mienia komunalnego   i poprosił przewodniczących : Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego 
Budżetu, Handlu i Usług i Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych  o stanowisko w imieniu 
Komisji do wymienionych sprawozdań.

W  imieniu  Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju  Gospodarczego,  Budżetu,  Handlu  i  Usług 



stanowisko przedstawił  przewodniczący  Komisji – Roman Matuszak jn.:

Analizą  sprawozdania  finansowego  oraz  analizą  wykonania  budżetu  Gminy  Jaraczewo 
za rok 2010 Komisja Budżetu zajmowała się na posiedzeniu w dniach 16 i   19 maja 2011 roku.
Oprócz analizy wykonania planu dochodów i wydatków, które omówiła pani Skarbnik wysłuchano 
także objaśnień p. kierownik GOPS-u, dyrektora GOK-u oraz dyrektora KZB.
Po wprowadzonych zamianach budżet gminy przedstawiał się następująco:
Dochody ogółem: planowane 21 955 575zł
                              wykonane  21 441 253,19zł  tj. 97,66%
Wydatki ogółem:  planowane 27 131 629zł
                              wykonane  25 321 792,08zł  tj. 93,33%
Zaplanowany deficyt w wysokości 5 176 054zł wykonano w kwocie 3 880 538,89zł.
Pomimo  prowadzonych  szeregu  inwestycji  zadłużenie  gminy  wynosiło  tylko  1 262 599,80zł, 
co stanowi 5,89% wykonanych dochodów. 
Uwzględniając pożyczkę na wyprzedzające  finansowanie kanalizacji w Jaraczewie i Wojciechowie 
zadłużenie  wzrasta  do  2 762 002,06zł,  co  stanowi  12,71%   wykonanych  dochodów  i  jest  na 
bezpiecznym poziomie.
Z budżetu gminy udzielono pożyczki w kwocie 442 726zł dla GOK-u na finansowanie inwestycji 
w ramach PROW. Na chwilę obecną została ona zwrócona.
W pozycji DOCHODY:

• mniejsze  wpływy  wystąpiły  w  związku  z  jedną  turą  wyborów 
samorządowych

• dofinansowanie do samochodu strażackiego w kwocie 493 579zł wpłynęło już w bieżącym 
roku i zostało rozliczone

• podobna sytuacja dotyczyła też modernizacji świetlicy w Wojciechowie.
Większe dochody to głównie wzrost wpływów z:

• podatku dochodowego od osób fizycznych
• podatku od nieruchomości, leśnego od osób prawnych
• podatku od nieruchomości, leśnego, od spadków i darowizn, czynności cywilnoprawnych 

od osób fizycznych.
Znacznie wyższe dochody niż planowano wystąpiły w dziale oświata i wychowanie. Był to zwrot 
z ZUS-u nienależnie pobranych składek.
W pozycji WYDATKI: 
Mniejsze niż zaplanowano kwoty wydano na:

• opracowanie planu zagospodarowania przestrzennego 
• wydatki związane z bieżącą działalnością Rady Gminy i jej Komisji
• wydatki związane z bieżącą działalnością Urzędu Gminy, a także z pozostałą działalnością
• mniejsze niż zaplanowano były wydatki związane z wyborami samorządowymi. 

Ponadto mniejsze niż zaplanowano były wydatki związane z obsługą długu publicznego.
Należy  także  zwrócić  uwagę  na  przestrzeganie  dyscypliny  finansowej  w  dziale  oświata 
i wychowanie, gdzie wydatki były o 232 420,05zł mniejsze niż zaplanowane- nie wykonano jednak 
termomodernizacji przedszkola w Jaraczewie- nie zakwalifikowano wniosku do WRPO.
Lecz w pozostałych rozdziałach także nie przekraczano planów wydatków.
W dziale „ Gospodarka komunalna i mieszkaniowa” także wydatki były mniejsze niż zaplanowano 
o 104 143,73zł.
W  dziale  „Kultura  i  ochrona  dziedzictwa  narodowego”  wydatki  mniejsze  niż  zaplanowano 
związane są niezakwalifikowaniem wniosków do PROW.    
Komisja wysłuchała także informacji o stanie mienia gminnego oraz zaległościach podatkowych.
Kwota zaległości 103 945,37zł należy stwierdzić jest  kwotą niewysoką. Jednocześnie ulega ona 
systematycznemu zmniejszaniu- nie stosowano jednak umorzeń.
Działania pracowników Urzędu zmierzają więc w dobrym kierunku.
Zwrócić szczególną uwagę należy także na pozytywne działania dyrektora KZB. W wyniku tych 



działań  systematycznie  zmniejsza  się  kwota  należności  od  różnych  odbiorców  usług  KZB. 
Jednocześnie zmniejszają się zobowiązania KZB. Nie ma zobowiązań wymagalnych. 
60,08% wszystkich zobowiązań do należności wobec Urzędu Marszałkowskiego, które spłacone 
są zgodnie z harmonogramem. Po raz pierwszy od kilku lat na koniec roku KZB posiadał własne 
środki na koncie do wykorzystania.
Podsumowując 2010 rok stwierdzić należy, że środki finansowe zaplanowane w budżecie Gminy 
zostały wykorzystane zgodnie z ich przeznaczeniem w sposób gospodarny i rozsądny.
Członkowie Komisji głosować będą za przyjęciem sprawozdania finansowego oraz sprawozdania 
z wykonania budżetu za 2010 rok,  a w konsekwencji za udzieleniem absolutorium p. Dariuszowi 
Strugale Wójtowi Gminy Jaraczewo.

W  imieniu  Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Spraw  Socjalnych  stanowisko  przedstawił 
przewodniczący Komisji – Tomasz Twardowski jn:

Komisja Oświaty, Kultury i Spraw  Socjalnych Rady Gminy  Jaraczewo na posiedzeniach w dniach 
12  i  26  kwietnia  i  19  maja  br.  szczegółowo  przeanalizowała  sprawozdania  finansowe  oraz 
sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Jaraczewo za rok 2010.

Przed  przystąpieniem  do  szczegółowego  omawiania  sprawozdań  za  2010  rok  
Pani  Skarbnik  poinformowała  Komisję,  że  ustawowy  obowiązek  przekazania  sprawozdania  
z  wykonania  budżetu  do  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  upłynął  dnia  31  marca  2011  r.  
i w tym terminie sprawozdanie zostało złożone. W dniu 31 marca 2010 roku sprawozdanie zostało 
również  przekazane Przewodniczącemu Rady Gminy.

Analizując  szczegółowo  wykonanie  dochodów  Komisja  zwróciła  szczególną  uwagę  
na  niskie  wykonanie  dochodów  z  tytułu  opłaty  targowej  i  opłaty  za  posiadanie  psa  
(w porównaniu do lat poprzednich sytuacja pogorszyła się).
Niskie  wykonanie  dochodów wystąpiło  również  w dziale  921 –  Kultura  i  sztuka,  w związku  
z częściowym zwrotem dofinansowania ze środków Unii Europejskiej na realizację zadania pn.: 
”Modernizacja świetlicy wiejskiej wraz z zagospodarowaniem terenu w Wojciechowie”. Pozostała 
część dofinansowania wpłynęła w roku bieżącym. Na chwilę obecną zadanie to jest już całkowicie 
rozliczone.

Z kolei bardzo wysokie wykonanie dochodów wystąpiło w oświacie tj. dziale 801 rozdziale 
80114. Spowodowane jest ono nieplanowanym zwrotem z Zakładu Ubezpieczeń Społecznych nie-
należnie opłacanych składek w minionych latach- wynik po kontroli ZUS.

Komisja przeanalizowała także powstałe zaległości z tytułu podatków - ogółem kwota zaległo-
ści  na  dzień  31grudnia  2010  roku  wyniosła  103.820,61  zł.  Komisja  stwierdziła,  
że  Urząd  Gminy  poczynił  wszelkie  starania,  żeby  te  zaległości  były  jak  najmniejsze.  
Pani Skarbnik poinformowała, że w 2010 roku nie zastosowano żadnych umorzeń podatkowych. 
Umorzenia stosuje się tylko w przypadkach losowych.

Omawiając wykonanie wydatków, Komisja zwróciła uwagę na to, że w 2010 roku była remon-
towana ul.  Spółdzielcza  w Górze,  a  zadanie  to  nie  zostało  wymienione  w sprawozdaniu.  Pani 
Skarbnik potwierdziła, że brak opisu ww. zadania w przedłożonym sprawozdaniu, natomiast remont 
ulicy Spółdzielczej kosztował 122.317,58 zł.

Niższe wykonanie wydatków w niektórych działach spowodowane było tym, iż nie zostały 
wykonane wszystkie zadania inwestycyjne. Do takowych należą zadania:

• termomodernizacja budynków użyteczności publicznej (przedszkola i biblioteki),
• budowa małej oczyszczalni ścieków przy świetlicy wiejskiej w Łobzowcu,
• położenie kostki  przy  świetlicy w Łobzowcu.
Zaniżenie wykonania wydatków spowodowane było także wykonaniem zadań (głównie inwe-

stycyjnych) mniejszym kosztem niż zaplanowano w budżecie, co okazało się po przeprowadzonych 
przetargach.

Podsumowując przeanalizowane wykonanie  wydatków za 2010 rok Komisja  nie  stwierdza, 
żadnych  przekroczeń  planu,  a  przyczyna  niższego wykonania  w niektórych  działach  nie  leżała 



bezpośrednio po stronie gminy.
W związku z powyższym sprawozdanie z wykonania budżetu gminy Jaraczewo, sprawozdania 

finansowe oraz informacją o stanie mienia komunalnego Gminy Jaraczewo, za rok 2010 Komisja 
zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.

Przewodniczący Rady podziękował za przedstawione stanowiska i otworzył dyskusję nad 
sprawozdaniami  z  wykonania budżetu oraz informacją o stanie mienia komunalnego
W dyskusji głos zabrał Przewodniczący Rady.  Odnosząc się do działu podatków powiedział, że 
ustalając stawki podatku radni zwracają szczególną uwagę na to, czy społeczeństwo naszej gminy 
będzie mogło te należności uregulować. Uważa, że ściągalność tych należności w naszej gminie jest  
bardzo  dobra.  Wspomniał,  że  gorzej  przedstawia  się   sprawa  jeżeli  chodzi  o  zaległości 
alimentacyjne ( zadanie zlecone ), ponieważ bardzo trudno jest wyegzekwować je od dłużników. 
Odniósł się również do zadań, których realizacja planowana była  z dofinansowaniem ze środków 
unijnych.  Zaznaczył,  że  nie  wykonanie  niektórych  zadań,  a  szczególnie  termomodernizacji 
budynków nie nastąpiło  z winy Urzędu Gminy, ponieważ złożone wnioski o dofinansowanie  przy 
ocenie nie uzyskały wymaganej ilości punktów, żeby otrzymać środki. 

Zwrócił również uwagę na zadłużenie gminy. Uważa,  że wykazane zadłużenie 12,71% było 
małe  w  porównaniu  do  możliwości  zadłużenia  (  możliwość  zadłużenia  do  60%  wykonanych 
dochodów). 

Przewodniczący kończąc swoją wypowiedz podziękował Wójtowi Gminy i  pracownikom 
Urzędu  Gminy   za  dobre   wykonanie   budżetu  za  2010  rok.  Podziękował  również  Komisji 
Rewizyjnej za  przygotowanie wniosku  o udzielenie Wójtowi absolutorium.

Na pytanie Przewodniczącego – czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos?, nikt nie 
zgłosił się do dyskusji i przystąpiono do kolejnego   podpunktu  porządku obrad.

e) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania 
z wykonania budżetu Gminy Jaraczewo za rok 2010,

Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  po  raz  pierwszy  w  tym  roku   sprawozdania 
finansowe oraz sprawozdanie z wykonania  budżetu zatwierdzane są uchwałą rady i zwrócił się do 
Wiceprzewodniczącej Rady o odczytanie  projektu uchwały.

Po odczytaniu  przez Wiceprzewodniczącą projektu  powyższej uchwały  za jej podjęciem na 
ustawowy stan 15 radnych głosowało  14 radnych obecnych na sesji ( Uchwała Nr VII/39/2011).
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

f) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy  absolutorium z tytułu wykonania 
budżetu za 2010 rok.

Przewodniczący   Rady  zwrócił  się  z  pytaniem  –  kto  z   radnych   po  zapoznaniu  się 
z  sprawozdaniem  z  wykonania  budżetu  Gminy   Jaraczewo  za  2010  rok,  sprawozdaniem 
finansowym Gminy Jaraczewo za 2010 rok, opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu 
o sprawozdaniu z  wykonania budżetu  Gminy Jaraczewo za 2010 rok,  opinią  Regionalnej  Izby 
Obrachunkowej  w  Poznaniu  w  sprawie  wyrażenia  opinii  o  wniosku  Komisji  Rewizyjnej 
o udzielenie Wójtowi Gminy  Jaraczewo absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2010 rok, jest 
za udzieleniem absolutorium Wójtowi Gminy Jaraczewo   na wniosek Komisji Rewizyjnej ?
 Za  udzieleniem   absolutorium  Wójtowi  Gminy  Jaraczewo  na  wniosek  Komisji  Rewizyjnej, 
na ustawowy stan 15 radnych głosowało 14 radnych obecnych na sesji. 

Uchwała  Nr  VII/40/2011   w  sprawie  udzielenia  Wójtowi  Gminy  absolutorium  z  tytułu 
wykonania  budżetu  za   2010 rok  została  odczytana  przez  Wiceprzewodniczącą  Rady i  stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 

Wójt podziękował  radnym za obiektywną i rzetelną  ocenę wykonania budżetu za 2010 rok. 



Zaznaczył, że był to trud całego roku pracy  tych osób, które  współpracują z wójtem. Szczególne 
podziękowania  skierował  dla  Komisji  Rewizyjnej  za  wnikliwą  analizę  wykonania  budżetu 
i przygotowanie wniosku o udzielenie absolutorium. 
Odnosząc się do wypowiedzi Przewodniczącego Rady odnoście zadłużenia gminy wyjaśnił, że w 
tym zadłużeniu  (  12,71%)  uwzględniona  została  również  krótkoterminowa  pożyczka  z  Banku 
Gospodarstwa  Krajowego  na  wyprzedzające  finansowanie  zadania.  Wspomniał,  że  gdyby  były 
zrealizowane  zadania,  na  które  nie  otrzymaliśmy   dofinansowania  ze  środków  unijnych  to 
zadłużenie gminy byłoby wyższe,  co nie  znaczy,  że tych zadań nie  będziemy dalej  realizować. 
Chcemy złożyć  wniosek na 2 mln zł. na  termomodernizację budynków  w gminie Jaraczewo ( do 
Narodowego  Funduszu  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej).  Wniosek  będzie  dotyczył 
termomodernizacji  budynków,  które  to  zadania  nie  zostały  wykonanie  w  2010  r.  jak  również 
modernizacji  budynku  Gminnego  Ośrodka  Kultury  w  Jaraczewie  i  Szkoły  Podstawowej 
w Wojciechowie. 
Wójt odniósł się również do remontu dróg tzw. „Schetynówek” informując, że w budżecie państwa 
na 2011 rok na realizacje tych zadań jest dużo mniej   środków jak w poprzednim roku.  
Dalej poinformował, że z naszej strony będziemy starali się, żeby  te założenia, które przyjęliśmy 
w 2010 roku  były  zrealizowane. 
W dalszej wypowiedzi Wójt odniósł do procedur, jakie będą obowiązywały w następnych latach 
przy zaciąganiu kredytów przez samorządy  i procedur   jakie przewidywane są przy konstruowaniu 
budżetu ( konsultacje społeczne). 

Wracając  ponownie  do  tematu  zadłużenia  gminy  powiedział,  że  mamy  do  rozwiązania 
jeszcze sprawę kanalizacji, i jest to podstawowe zadanie, na które musimy również zabezpieczyć 
w budżecie własne środki. 

Co zaś  tyczy się  opłaty targowej  i  opłaty za  posiadanie  psów powiedział,  że  ten  temat 
musimy przeanalizować  z Komisją Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego,Budżetu, Handlu i Usług 
i sołtysami. 

Kończąc wystąpienie Wójt podziękował za pozytywną ocenę. 
 Przewodniczący Rady  podziękował Wójtowi za wystąpienie i na tym zakończył ten punkt 

porządku obrad ogłaszając 15 min.  przerwę w obradach. Poinformował również,  że na wniosek 
Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług  na obrady tej sesji na godz. 
10.30 został zaproszony Starosta Powiatu Jarocińskiego. 

CZĘŚĆ II:

Przewodniczący Rady powiedział,  że jak wcześniej  poinformował, na obrady tej sesji na 
wniosek Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług zaprosił Starostę 
Powiatu Jarocińskiego. Zaproszenie zostało przyjęte i Pan Starosta w swoim imieniu wydelegował 
Członka Zarządu Powiatu Jarocińskiego  Pana Przemysława Musielaka oraz Kierownika Zarządu 
Dróg  Powiatowych  w  Jarocinie-  Pana  Wiesława  Ratajczaka.  Powitał  zaproszonych  gości 
informując, że radni mają kilka pytań dotyczących dróg powiatowych na terenie gminy Jaraczewo 
i udzielił głosu radnym.

Radny Roman Matuszak zwrócił się z prośbą do kierownika ZDP o udzielenie odpowiedzi 
na pytania jn:
1. Czy w ramach przebudowy drogi powiatowej Rusko – Jaraczewo będzie też uwzględnione 
skrzyżowanie w Rusku?
2. Czy będzie budowany chodnik po drugiej stronie drogi w Rusku na ul. Szkolnej?
3. Czy będą utwardzane wjazdy podczas przebudowy drogi Rusko- Jaraczewo?
4. Czy  zostaną usunięte drzewa z rowu w miejscowości Poręba?
5. Czy na drodze Rusko – Jaraczewo będzie pas środkowy i pasy boczne?
6. Czy będzie  budowany chodnik  w Rusku na  ul.  Koźmińskiej  zgodnie  z  wcześniejszymi 
uzgodnieniami z powiatem? Uważa, że powiat powinien wywiązać się ze swoich zobowiązań. 

Radny Tomasz Twardowski zwrócił się z pytaniem – co dalej z odprowadzeniem wody w 



Jaraczewie  na  ul.  Golskiej?  Wspomniał,  że  w  tej  sprawie  Rada  Sołecka  wystąpiła  z  pismem. 
Sprawę badała też powołana  komisja, która stwierdziła, że wszystkie rowy zbierające wodę z ulicy 
wymagają czyszczenia. 

Radny Ignacy Stangret powiedział, że rowy zbierające wodę  z ul. Golskiej w Jaraczewie nie 
były czyszczone ponad 30 lat. 

Radny  Marian  Grześkowiak  zwrócił  się  z  prośbą  o  uwzględnienie  w  planach  powiatu 
remont drogi gruntowej Niedźwiady – Jeżewo .

Radny Jacek Kryszak już po raz kolejny zgłaszał naprawę drogi Zalesie – Brzostów. Chodzi 
o zjazd z drogi powiatowej na drogę krajową.  Prosił również o naprawę drogi w miejscowości 
Zalesie.  Droga  jest  zalewana  poprzez  złe  wykonanie  nawierzchni  (  zalany  masą  asfaltową 
rozdzielnik). 

Przewodniczący   Rady   poprosił   przedstawicieli  Starostwa  Powiatowego  o  udzielenie 
odpowiedzi na pytania radnych.

Pan  Przemysław Musielak   podziękował  za  zaproszenie   i  przeprosił   w imieniu  pana 
Starosty,  że nie mógł  osobiście przybyć na sesje z powodu wyjazdu na konferencje Geodetów 
Wielkopolski.   Oddał  głos   p.  Wiesławowi Ratajczakowi  prosząc  o udzielenie  odpowiedzi   na 
pytania radnych.

Pan Ratajczak odnosząc się  do pierwszego pytania,,  z  którym zwrócił  się radny Roman 
Matuszak  odpowiedział , że skrzyżowanie w Rusku jest objęte przebudową  ( jak przedstawiał na 
projekcie  na  posiedzeniu  Komisji).   Przed  położeniem   nowej  warstwy   asfaltowej  istniejąca 
nawierzchnia będzie sfrezowana. Odnosząc się do kolejnego pytania odpowiedział, że chodnik w 
Rusku po drugiej stronie  w tym zadaniu nie jest uwzględniony. Realizowany jest tylko ten projekt,  
na który przyznane zostało dofinansowanie.   Co się tyczy wjazdów, odpowiedział,  że na każdą 
działkę   będą  wjazdy   z  tym,   że  na  chwilę  obecną  większość  tych  wjazdów   nie  jest 
usankcjonowana prawnie, ale problem ten zostanie rozwiązany. Zarząd Dróg wystąpi również  o 
zgodę na wycięcie drzew w rowie w miejscowości Poręba. 
Odnośnie pasów odpowiedział, że szerokość jezdni po wykonaniu będzie 5,5 m  i linia osiowa nie 
będzie wykonana.  Taką linię można wykonywać od  szerokości 6 m jezdni. 

Na pytanie radnego Tomasza Twardowskiego odpowiedział,  że  temat odwodnienia ulicy 
Golskiej  jest  skomplikowany  ponieważ  nie  ma  jednej  sieci.  Odprowadzenia  są  przez  posesje 
prywatne . Jeden rów był czyszczony 2 lata temu  a następne wymagają czyszczenia. Na chwilę  
obecną nie ma środków  na  realizacje tego zadania ,ale przy najbliższych funduszach jakie Zarząd 
otrzyma  na te  cele   na pewno  ulica Golska będzie traktowana priorytetowo. 
W przypadku drogi gruntowej  Niedźwiady w kierunku Jeżewa  odpowiedział,  że na tej  drodze 
wykonane będą prace równiarką. 

Jeżeli chodzi o zjazd  z drogi  Zalesie – Brzostów na drogę  krajową  odpowiedział, że 
wykonawca, który  w 2010 roku przeprowadzał powierzchniowe utrwalenie został wezwany  do 
ponownego wykonania  robót    na tej  drodze.  W miejscowości  Zalesie   droga również będzie 
zrobiona  ( połączenie asfaltu) . Zadania mają być wykonane w miesiącu br.  
Na pytanie  - czy będzie  budowany  chodnik  w Rusku przy ul. Koźmińskiej ( II etap)  p. Ratajczak 
poinformował,  iż  odpowiedz była  taka,  że  w tym momencie  nie  ma  środków  w budżecie  na 
realizację tego zadania. 
Odnosząc się do odpowiedzi p. Ratajczaka, że nie będzie  budowany chodnik w Rusku przy ulicy 
Koźmińskiej radny Roman Matuszak  – co ma teraz odpowiedzieć mieszkańcom jeżeli 3 lata temu 
mieli  obiecane,  że  będzie  to  zrobione  (  50%  Urząd  Gminy  i  50%  Starostwo  Powiatowe). 
Wspomniał, że były uzgodnienia  i czy tak trudno znaleźć w budżecie 50 tys. zł. żeby  wywiązać się 
z obietnicy. 
Kontynuując dalej temat budowy chodnika w Rusku przy ul. Koźmińskiej p. Musielak potwierdził, 
że były   takie uzgodnienia,  jednak 2 lata temu uległa zmiana koncepcji  .  Priorytetem są duże 
inwestycje, na które można otrzymać dofinansowanie.  Dlatego wszystkie środki skupiane  są  na te 
duże inwestycji.  Jedną z tych inwestycji  jest  przebudowa drogi powiatowej na terenie Gminy 
Jaraczewo ( droga Rusko – Jaraczewo ).  Zaznaczył, że na chwilę obecną Powiat nie  realizuje 



budowy żadnych chodników jako osobnych inwestycji. 
Wójt zwracając się do p. Musielaka powiedział, że  w tym przypadku chodzi o  zobowiązanie, które 
było podpisane gdzie w 50% zadanie   zostało zrealizowane  ze środków budżetu gminy natomiast 
drugie 50%  ze strony powiatu nie zostało zrealizowane. Ma nadzieje, że znajdą się wolne środki w 
budżecie  i powiat wywiąże się z zaszłego zobowiązania, i o to będziemy apelować.

Pan Musielak przeprosił ze swej strony, że nie udało się tego  zadania zrealizować i będzie 
to nadal jego wyrzutem sumienia. Prosił aby jednak  nadal przypominać Zarządowi Powiatu, że 
należy  dokończyć budowę tego chodnika ( jak uzgodniono). 

Radny Roman  Matuszak powiedział, iż wierzy, że uda się  jeszcze to zadanie zrealizować. 
Wracając do odpowiedzi p. Ratajczaka, że nie będzie budowany  chodnik po drugiej stronie ul. 
Szkolnej  w Rusku w ramach  przebudowy drogi radny Matuszak  zaproponował, że może by  to 
wykonać  z oszczędności  przetargowych, ponieważ uważa,  jeżeli  inwestycja przebudowy tej drogi 
zostanie  zakończona, to Rusko będzie skreślone z inwestycji na 20 lat. 

Następnie  radna  Barbara  Pielucha    zwróciła  się  o  naprawę   przejazdu  kolejowego  w 
Wojciechowie zaznaczając, że pewne kroki w tym kierunku były już poczynione ze strony powiatu. 
ale nie jest to wystarczające  dla  zabezpieczenia pełnego bezpieczeństwa. 

Pan Ratajczak odpowiedział,  że  odnoście  przejazdu kolejowego w Wojciechowie Zarząd 
Dróg Powiatowych wystąpił z pismem do  Polskich Linii Kolejowych w Ostrowie Wielkopolskim 
w celu  naprawienia   ruchomej  płyty   i  prace  zostały cząstkowo  wykonane,  jednak nie  było 
przebudowy.  Zaznaczył, że Starostwo  Powiatowe i Zarząd Dróg  nie ma  prawa własności  do tego 
gruntu i wszelkie naprawy może dokonywać tylko  PKP.   I w związku z tym, ze problem został 
tylko częściowo  zrealizowany  wysłane  zostanie ponownie pismo z zapytaniem –  kiedy PKP 
przewiduje przebudowę tego przejazdu. 

Pan Musielak powiedział, że  rozważana jest przez PKP  możliwość  zamknięcia  tej linii 
kolejowej  i dlatego nie są czynione  żadne nakłady inwestycyjne. Naszym  natomiast zadaniem 
( powiatu, gminy )  jest zabiegać o to, żeby jednak ta linia istniała i żeby ją modernizować. 

Wójt natomiast powiedział,  że  przy  przebudowie drogi Rusko – Jaraczewo powinniśmy 
wspólnie rozważyć  problem  przebudowy tego przejazdu  tym bardziej, że  od 1 czerwca rusza 
Spółka Koleje Wielkopolskie, która  przejmuje również  linię  Leszno – Jarocin . Infrastruktura 
natomiast nadal pozostaje własnością PKP. 

W dalszej dyskusji radny Edmund Kowalczyk zwracał się z prośbą o udrożnienie przepustu 
w  Noskowie  na  skrzyżowaniu  dróg  w  kierunku  Ruska   oraz   odnowienie  rowu  przy  boisku 
( skrzyżowanie )w Noskowie.
Odnosząc się do prośby radnego Kowalczyka p. Ratajczak odpowiedział, że  ten przepust będzie w 
miesiącu  czerwcu  czyszczony  .  W  okresie  jesiennym    będzie  również  odmulony  rów   na 
skrzyżowaniu przy boisku. 

Wiceprzewodnicząca Rady  zwróciła się  z prośbą  o ustawienie kilku ławek  w parku w 
Górze. 
Pan Musielak odpowiedział, że na odnowę parku w Górze wszystkie środki zostały już wydane. 
Wspomniał,  że może w budżecie Gminy Jaraczewo znalazłyby się środki na zakup  tych kilku 
ławek. 
Następnie  podziękował   władzom  Gminy  Jaraczewo  za  współpracę  z  Powiatem   a  przede 
wszystkim za   wspólną  inwestycje   jaką  jest  przebudowa drogi  Rusko –  Jaraczewo i  prosił  o  
zgłaszanie na bieżąco  wszelkich uwag.  Jest myśli, że ta współpraca nadal będzie dobra. 

Odnosząc się  do poruszonych problemów Wójt  powiedział,  że   będziemy konsekwentni 
jeżeli  chodzi o budowę chodnika w  Rusku przy ul.  Kożmińskiej.    Co zaś tyczy się wspólnie 
prowadzonej inwestycji   jaką jest przebudowa drogi Rusko – Jaraczewo poinformował, że w tym 
temacie  współpracujemy na bieżąco. Wspólnie  staramy się też rozwiązać problem odprowadzenia 
wody z ulicy  Golskiej.  Zarząd Dróg  Powiatowych również  w miarę swoich możliwości realizuje 
zgłaszane przez nas potrzeby .  Dalej poinformował, że problem ławek w parku w Górze zostanie 
załatwiony.  Przyznał, że rzeczywiście ta współprac jest. 
Dalej wspomniał, że będzie też wspólny udział jeżeli chodzi o „Schetynówki” i  jeszcze inne drogi 



powiatowe, które  są do zrobienia na terenie naszej gminy.  Jest to temat do dyskusji.
Kończąc swoje wystąpienie Wójt  podziękował p. Staroście i całemu Zarządowi Powiatu  za 

dotychczasową  współpracę. 
Pan Musielak złożył  podziękowanie za współpracę  również radnym powiat z terenu naszej 

gminy  (poprzedniej i obecnej kadencji ). 
Przewodniczący  Rady  prosił również o ustawienie znaku z nazwą miejscowości Bielejewo 

przy drodze powiatowej w Panience. 
Pan Ratajczak odpowiedział, że w miesiącu czerwcu  br. będą uzupełniane oznakowania  i wśród 
tych oznakowań będzie również znak  z miejscowością Bielejewo .

Na tym  dyskusje zakończono. 
Przewodniczący Rady podziękował gościom za  przybycie na obrady sesji i udzielone odpowiedzi, i 
zakończył  ten punkt porządku obrad. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2011 rok. 

Przewodniczący Rady powiedział, że projekt tej uchwały był omawiany na posiedzeniach 
poszczególnych Komisji   i  zwrócił  się  do przewodniczących Komisji  o  stanowisko  w imieniu 
Komisji. 

Przewodniczący Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju  Gospodarczego,  Budżetu,  Handlu  i  Usług 
poinformował, że projekt tej uchwały Komisja szczegółowo przeanalizowała na posiedzeniu w dniu 
23 maja 2011 r. i po udzielonych wyjaśnieniach przez Skarbnika został zaopiniowany jednogłośnie 
pozytywnie. 

Przewodniczący  Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Spraw  Socjalnych  poinformował,  że 
proponowane  w  projekcie  tej  uchwały  zmiany  w  budżecie  gminy  Komisja  szczegółowo 
przeanalizowała na posiedzeniu w dniu 19 mają br. i po udzielonych wyjaśnieniach przez Skarbnika 
zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  poinformował,  że  po  szczegółowej  analizie  i 
udzielonych wyjaśnieniach przez Skarbnika Komisja na posiedzeniu w dniu 20 maja br. nie wniosła 
uwag do proponowanych zmian w budżecie gminy. 

Wiceprzewodnicząca Rady odczytała tekst projektu uchwały i za jej podjęciem głosowało 14 
radnych obecnych na sesji ( Uchwała Nr VII/41/2011).

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jaraczewo 
na lata 2011 – 2017.

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  powyższej  uchwały  był  analizowany  na 
posiedzeniach  poszczególnych  Komisji   i  zwrócił  się   do  przewodniczących  poszczególnych 
Komisji o stanowisko w imieniu Komisji.

Przewodniczący Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju  Gospodarczego,  Budżetu,  Handlu  i  Usług 
poinformował,  że po udzielonych przez Skarbnika Komisja na posiedzeniu w dniu 23 maja br. 
projekt tej uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych poinformował, że projekt tej 
uchwały omówiła Skarbnik  Gminy na posiedzeniu  Komisji w dniu 19 maja i został zaopiniowany 
jednogłośnie pozytywnie. 

Przewodniczący  Komisji  rewizyjnej  poinformował,  że  projekt  tej  uchwały  Komisja 
szczegółowo przeanalizowała na posiedzeniu w dniu 20 maja br. nie wnosząc uwag. 

Projekt  uchwały  został  odczytany  przez  Wiceprzewodniczącą  Rady  i  za  jej  podjęciem 
głosowało 14 radnych obecnych na sesji ( Uchwała Nr VII/42/2011).

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 



9. Podjęcie uchwały w sprawie sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale.

Przewodniczący  rady  powiedział,  że  projekt  tej  uchwały  był  również  omawiany  na 
posiedzeniach poszczególnych Komisji i zwrócił się do przewodniczących Komisji o stanowisko w 
imieniu Komisji. 

Przewodniczący Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju  Gospodarczego,  Budżetu,  Handlu  i  Usług 
poinformował,  że  Komisja  na  posiedzeniu  w   dniu  23  maja  br.   projekt  powyższej  uchwały 
zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 

Przewodniczący  Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Spraw  Socjalnych  poinformował,  że 
przedłożony   projekt  tej  uchwały  na  posiedzeniu  w  dniu  19  mają  br.  został  przez  Komisję 
zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 20 
mają br.  nie wniosła uwag do projektu tej uchwały. 

Po odczytaniu tekstu powyższej uchwały przez Wiceprzewodniczącą Rady za jej podjęciem 
głosowało 14 radnych obecnych na sesji (Uchwała Nr VII/43/2011).

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

10.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  upoważnienia  Kierownika  Gminnego  Ośrodka  Pomocy 
Społecznej  w  Jaraczewie  do  prowadzenia  postępowań  w  sprawach  świadczeń  pomocy 
materialnej o charakterze socjalnym.

Przewodniczący Rady powiedział, że projekt tej uchwały był omawiany na posiedzeniach 
poszczególnych Komisji Rady i zwrócił się do przewodniczących Komisji o stanowisko w imieniu 
Komisji.

Przewodniczący Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju  Gospodarczego,  Budżetu,  Handlu  i  Usług 
poinformował, że po udzielonych wyjaśnieniach przez dyrektora Gminnego Zespołu Ekonomiczno 
Administracyjnego   Szkół  Komisja  na  posiedzeniu  w  dniu  23  maja  br.  projekt  tej  uchwały 
zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.

Przewodniczący  Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Spraw  Socjalnych  poinformował,  że  po 
udzielonych wyjaśnieniach przez dyrektora Gminnego Zespołu Ekonomiczno Administracyjnego 
Szkół  Komisja  na  posiedzeniu  w  dniu  19  maja  br.  projekt  powyższej  uchwała  zaopiniowała 
jednogłośnie pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu  20 
maja br. nie wniosła uwag do przedłożonego projektu tej uchwały. 

Projekt  uchwały  został  odczytany  przez  Wiceprzewodniczącą  Rady  i  za  jej  podjęciem 
głosowało  radnych obecnych na sesji  (Uchwała Nr VII/.44/2011).

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.   

11. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Jaraczewo do Spółki z o.o. w Jarocinie z 
siedzibą w Witaszyczkach.

Przewodniczący Rady powiedział, że projekt tej uchwały był poddany pod analizę  przez 
poszczególne Komisje Rady i zwrócił się z prośbą do przewodniczących Komisji o stanowisko w 
imieniu Komisji. 

Przewodniczący Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju  Gospodarczego,  Budżetu,  Handlu  i  Usług 
poinformował, że projekt tej uchwały został szczegółowo przeanalizowany na posiedzeniu Komisji 
w dniu 23 maja br. i ze względu na kilka niewiadomych w sprawie udziałów Komisja nie zajęła 
żadnego stanowiska. Stanowisko zostanie wyrażone  indywidualnie w głosowaniu nad uchwałą. Na 
chwilę obecną wszystko zostało wyjaśnione. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych poinformował, że Projekt tej 
uchwały  Komisja  przeanalizowała  na  posiedzeniu  w  dniu  19  mają  br.  i  po  udzielonych 
wyjaśnieniach prze Zastępcę wójta zastał zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie. 



Przewodniczący  Komisji   Rewizyjnej  poinformował,  że  Komisja  projekt  tej  uchwały 
szczegółowo  przeanalizowała na posiedzeniu w dniu 20 maja br. 

Wiceprzewodnicząca Rady odczytała tekst projektu uchwały i za jej podjęciem głosowało 
14 radnych obecnych na sesji  (Uchwała Nr VII/45/2011).

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

12.  Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  zasad  określenia  tygodniowego 
obowiązkowego  wymiaru  czasu  pracy  nauczycieli,  którzy  realizują  zajęcia  w  różnym 
wymiarze godzin, obowiązkowego tygodniowego wymiaru zajęć pedagogów szkolnych, zasad 
udzielania  i rozmiaru zniżek nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze w 
szkołach lub przedszkolach.

Przewodniczący Rady powiedział, że projekt powyższej uchwały był również omawiany na 
posiedzeniach  poszczególnych  Komisji  Rady  i  zwrócił  się  do  przewodniczących  Komisji   o 
stanowisko w imieniu Komisji. 

Przewodniczący Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju  Gospodarczego,  Budżetu,  Handlu  i  Usług 
poinformował, że projekt tej uchwały Komisja na posiedzeniu w dniu 23 maja br. po udzielonych 
wyjaśnieniach  przez  dyrektor  Gminnego  Zespołu  Ekonomiczno  Administracyjnego  Szkół 
zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji  Oświaty,  Kultury i  Spraw Socjalnych poinformował,  że projekt 
powyższej uchwały omówił dyrektora Gminnego Zespołu Ekonomiczno Administracyjnego Szkól 
na  posiedzeniu  komisji  w dniu  19  mają  br.  i  po  szczegółowej  analizie  zastał  zaopiniowany 2 
głosami „za”, natomiast 3 radnych wstrzymało się od głosu. 

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  poinformował,  że   Komisja  projekt   tej  uchwały 
przeanalizowała na swym posiedzeniu w dniu 20 maja br. nie wnosząc uwag. 

Wiceprzewodnicząca  Rady  odczytała  projekt  uchwały  i  za  jej  podjęciem głosowało  14 
radnych obecnych na sesji (Uchwała Nr VII/46/2011).

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

13.  Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Parzęczew.

Ponieważ projekt tej uchwały był również analizowany na posiedzeniach poszczególnych 
Komisji Rady, Przewodniczący  rady zwrócił się do przewodniczących Komisji o stanowisko w 
imieniu Komisji. 

Przewodniczący Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju  Gospodarczego,  Budżetu,  Handlu  i  Usług 
poinformował, że projekt tej uchwały Komisja na posiedzeniu w dniu 23 maja br. zaopiniowała 
jednogłośnie pozytywnie. 

Przewodniczący komisji Oświaty, kultury i Spraw Socjalnych poinformował, że  Komisja na 
posiedzeniu  w  dniu  19  maja  br.  przedłożony  projekt  tej  uchwały  zaopiniowała  jednogłośnie 
pozytywnie.

Przewodniczący  komisji  Rewizyjnej  poinformował,  że  przedłożony  projekt  tej  uchwały 
Komisja przeanalizowała na swym posiedzeniu w dniu 20 maja br. nie wnosząc uwag. 

Projekt  uchwały  został  odczytany  przez  Wiceprzewodniczącą  Rady  i  za  jej  podjęciem 
głosowało 14 radnych obecnych na sesji (uchwała Nr VII/47/2011).

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Gola.

Przewodniczący  Rady powiedział,  że  projekt  powyższej  uchwały  też  był  omawiany  na 
posiedzeniach poszczególnych Komisji Rady i poprosił przewodniczących Komisji o stanowisko w 
imieniu  Komisji. 



Przewodniczący Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju  Gospodarczego,  Budżetu,  Handlu  i  Usług 
poinformował, że do przedłożonego projektu tej uchwały Komisja na posiedzeniu w dniu 23 maja 
br. nie wniosła żadnych uwag i został zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie. 

Przewodniczący  Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Spraw  Socjalnych  poinformował,  że  na 
posiedzeniu w dniu 19 maja br.  Komisja projekt powyższej uchwały zaopiniowała jednogłośnie 
pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że na posiedzeniu w dniu 20 maja br. 
Komisja nie wniosła uwag do przedłożonego projektu tej uchwały. 

Po  odczytaniu  projektu  uchwały  przez  Wiceprzewodniczącą  Rady   za  jej  podjęciem 
głosowało 14 radnych obecnych na sesji (uchwała Nr VII/48/2011).

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

15. Informacja o pracy w organach pozagminnych.

Nie przekazano żadnej informacji. 

16. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.

Nie udzielano odpowiedzi ponieważ nie wpłynęła żadna interpelacja  i nie było pytań. 

17. Wolne głosy.

Głos zabierali:

Radny  Tomasz  Twardowski   odczytał  tekst  pisma  Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Spraw 
Socjalnych skierowanego do Przewodniczącego Rady, w którym Komisja zwraca się z apelem o 
przestrzeganie  w  palcówkach  oświatowych  procedur  związanych  z  rozwiązywaniem  i 
nawiązywaniem  stosunku  pracy  z  nauczycielami.  Pismo  stanowi  załącznik  do  niniejszego 
protokołu.  Wyjaśnił,   że  wystąpienie  z  takim  apelem  spowodowane  było  tym,  iż  do  Komisji 
docierają  różne głosy  w tej sprawie. 

Odnosząc się do pisma, które odczytał radny Tomasz Twardowski  radna Ilona Smolarek 
poinformowała,  iż  zgodnie  z   Kartą  Nauczyciela   przy   zatrudnianiu  i  zwalnianiu  nauczyciel 
powinny być  brane  pod  uwagę  następujące  kryteria:  ocena  pracy nauczyciela  i  jego osiągnięć 
kwalifikacje zawodowe nauczyciela, dyspozycyjność w pracy, podstawa nawiązania stosunku pracy 
z  nauczycielem, staż pracy w placówce,  stopień awansu zawodowego,  doskonalenie zawodowe 
nauczyciela. Uważa, że te kryteria powinny być bezwzględnie  brane pod uwagę i jeżeli nauczyciel  
wg  tych kryteriów  otrzyma  najmniej punktów, to wtedy  zgadza się  że  można go zwolnić. 
Czasami jest tak, że  są zwalniani dobrzy nauczyciele a powinno nam zależeć na wysokim poziomie 
edukacji naszych dzieci. Dlatego Komisja wystąpiła z takim apelem. Zaznaczyła,  że nie neguje 
decyzji kadrowych dyrektorów ale chciałaby , żeby jednak ten nadzór ze strony radnych był. 

Radny Ignacy Stangret prosił o zabezpieczenie budynku na rynku w Jaraczewie ponieważ 
jego zły stan techniczny zagraża bezpieczeństwu  przechodzących osób. 

Radny  Roman  Matuszak  w  imieniu  mieszkańców  wsi  Rusko  zwrócił  się  z  prośbą  o 
uruchomienie  gabinetu stomatologicznego w ośrodku zdrowia w Rusku.

Sołtys wsi Parzęczew zwrócił uwagę, że  nie było konsultacji z Radą Sołecką  w sprawie 
sprzedaży działki w Parzęczewie informując, że o udzielenie wyjaśnień w tej sprawie zwrócił się na 
piśmie do Wójta Gminy . Pismo to przekazał również Przewodniczącemu Rady  ( do wiadomości),  
które  stanowi  załącznik  do  niniejszego  protokołu.  Uważa,  że  rada  Sołecka  powinna  być 
informowana o wszystkich sprawach dotyczących tej miejscowości. 

Radny  powiatu  –  Teodor  Grobelny   złożył  gratulacje  Wójtowi  i  całej  radzie  za  dobre 
wykonanie budżetu i  udzielone absolutorium. Złożył  również informację o działaniach Zarządu 
Powiatu od ostatniej sesji. 



Następnie  Sekretarz  Gminy  złożyła  sprawozdanie  o  przeprowadzonych  przetargach  w 
okresie międzysesyjnym, które stanowi załącznik  do niniejszego protokołu. 

Radna Barbara  Pielucha   poinformowała,  iż  mieszkańcy wsi  Wojciechowo zgłaszają,  że 
podczas  prac  przy  budowie  kanalizacji   zasypywane  są  studzienki  burzowe.   W  związku  z 
powyższym zwróciła się z prośbą o zwrócenie uwagi  w tej sprawie., ponieważ  pierwszy etap tych 
prac dobiega końca. 

Odnosząc się do modernizacji  świetlicy wiejskiej w Noskowie radny Edmund Kowalczyk 
zarzucił,  że   wiele  rzeczy  nie  jest  robionych  a  uważa,  że  powinny  być  wykonane   przy  tej  
modernizacji np. wymiana   okien w części budynku, w którym mieści się przedszkole , kanalizacja 
burzowa, zabezpieczenie szczytów ( pęknięcia )  Zostało to zgłoszone  i odpowiedz była taka, że 
realizacja  tych  zadań  nie  jest  uwzględniona  w  projekcie.  Dlatego  uważa,  że  konsultacja  z 
mieszkańcami   powinna  być  przeprowadzona  i   wszystko  dokładnie  przedstawione  bo  później 
okazuje się, że pewnych rzeczy nie ma w projekcie.
 Radny Jacek Kryszak  przypomniał, że radny Edmund Kowalczyk został powołany w skład  Grupy 
Odnowy  Miejscowości  Nosków  i   do  tej  Grupy  należało  przygotowanie  Planu  Odnowy 
dotyczącego  modernizacji  świetlicy  wiejskiej  w  tej  miejscowości..  Zaznaczył,  że  pracownicy 
Urzędu Gminy są tylko koordynatorami. Zwrócił również  uwagę, iż  nieprawdą jest, że nie było 
konsultacji społecznej.  Jest też przekonany, że radny Kowalczyk nie zapoznał się  opracowanym 
Planem Odnowy Miejscowości Nosków. 

Kontynuując  dalej  temat  modernizacji  świetlicy wiejskiej  w Noskowie  Sekretarz Gminy 
poinformowała, że pierwsze przymiarki do realizacji Projektu Odnowy Miejscowości Nosków były 
już w 2007 roku  gdzie na zebranie wiejskie przychodziło kilkadziesiąt osób i wówczas chciejstwo 
mieszkańców było ogromne. Natomiast  w roku 2010 kiedy projekt nabrał realnego kształtu, kiedy 
wszedł  do  realizacji,  to  na  odnowę Grupy Odnowy Miejscowości  przyszło  12  osób i  problem 
polega na tym, że  w momencie kiedy był zawężany zakres ,kiedy było ustalane,  co naprawdę 
pójdzie do realizacji , to wszyscy przyjęli to do wiadomości a teraz najlepiej udawać, że się o tym 
nie wiedziało. 
Zaznaczyła,  że projekty unijne rządzą się  swoimi prawami i  nie   można nas oskarżać o jakieś 
niechciejstwo  tylko najpierw  zapytać jakie są fizyczne możliwości zrobienia projektu i rozliczenia 
go ze środków unijnych, a dopiero wtedy mówić, że czegoś nie chce się zrobić. 

Radny Edmund Kowalczyk powiedział, że było mówione o oknach, o pęknięciach ścian i o 
odprowadzeniu wody.

Odnosząc  się  do  wypowiedzi  przedmówców  Wójt  powiedział,  że  podstawą  dobrego 
współdziałania  z mieszkańcami i  Grupą Odnowy Wsi  jest  przede wszystkim zgoda w Grupie 
Odnowy.  W grupie musi być również wyznaczona osoba, która działa w imieniu całej grupy. 
Do wypowiedzi radnego Kowalczyka odnoście wymiany okien Wójt wyjaśnił, że nie można było 
tego wykonać, ponieważ przedszkole nie  jest objęte tym programem.  Jeżeli będziemy chcieli to 
wykonać,  to tylko z własnych środków.  Dalej zaznaczył,  że za  prawidłowe wykonanie zadań 
odpowiada inspektor nadzoru. 
Wspomniał,  że  i  tak  pewne  rzeczy  będziemy   musieli  wykonać,  które  rzeczywiście  nie  były 
przewidziane  w projektach    (  dotyczy również  innych świetlic  )  Natomiast  na  chwilę  obecną 
możemy  realizować tylko to, co zostało uwzględnione w projekcie., ponieważ Program Odnowy 
Wsi  nie przewiduje żadnych zmian.  
Prosił  o   rozwagę   informując  również,  że  po  to  jesteśmy,  żeby  wszelkie  trudności  wspólnie 
przezwyciężać. 

Zastępca  Wójta  odnosząc  się  do  prośby  radnego  Ignacego  Stangreta  dotyczącej 
zabezpieczenia budynku na rynku w Jaraczewie ( zły stan techniczny) odpowiedział, że trudno jest 
rozwiązać ten problem, ponieważ jest kilku spadkobierców. Na chwilę obecną udało się  poprzez 
Sąd  Rejonowy  ustanowić   Kuratora  nad  tym  obiektem,  którym  jest  jeden  ze  spadkobierców. 
Natomiast   Powiatowy  Inspektor  Nadzoru  Budowlanego  może  nakazać   rozbiórkę  tylko 
właścicielowi  tej nieruchomości .
Wójt  dopowiedział,  że  o  tym  stanie  rzeczy  zostały  poinformowane  wszystkie  odpowiedzialne 



służby.
Co się tyczy  sprzedaży działki w  Parzęczewie Zastępca Wójta wyjaśnił, że ogłoszenie o 

sprzedaży  zostało  wymieszone  na  tablicy  ogłoszeń  i  również  sołtys  otrzymał  do  wiadomości. 
Zapewnił również, że jeżeli ta działka zostanie sprzedana, to nie będzie to żadną przeszkodą w 
dalszym funkcjonowaniu tego parku. Droga dojazdowa też będzie. 

Dalej  poinformował,  że  na  najbliższym  posiedzeniu  rady  budowy   kanalizacji  sprawa 
zasypywania studzienek burzowych w Wojciechowie zostanie zgłoszona wykonawcy. 
Wójt  natomiast  powiedział,  że  w  Wojciechowie   zostanie  przeprowadzona  kontrola   dla 
sprawdzenia przez kogo tak naprawdę  te studzienki są zanieczyszczane. 

Do  wypowiedzi  radnego  Romana  Matuszaka  dotyczącej  uruchomienia   gabinetu 
stomatologicznego  w  ośrodku  zdrowia  w  Rusku  Wójt  odpowiedział,  że  pomieszczenie  jest, 
natomiast  my nie  możemy zmusić żadnego lekarza do pracy w tym ośrodku.  Najlepiej  byłoby 
porozmawiać z kierownikiem ośrodka zdrowia w tej sprawie ponieważ lekarze mają limity.

Wójt  poinformował  również,  że  działka,  którą  zamierzamy  sprzedać  w  Parzęczewie  w 
niczym nie koliduje. W odniesieniu do wcześniej sprzedanych nieruchomości w Parzęczewie Wójt 
powiedział, iż uważa, że dobrze się stało, że ktoś chciał to kupić i inwestować w to. W przeciwnym 
wypadku mielibyśmy duży kłopot z  tymi zabudowaniami. Zaznaczył, że kontakt z mieszkańcami 
jest i  nadal jesteśmy gotowi do rozmów. Wspomniał, że na ostatnim zebraniu w Parzęczewie były 
prowadzone rozmowy   dotyczące różnych spraw. 

W kwestii pisma, z którym zwróciła się Komisja Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych Wójt 
powiedział,  że  nie  wyobraża  sobie,  żeby  w  naszej  gminie  dyrektorzy   nie  brali  pod  uwagę 
wymienionych kryteriów i żeby było tak, że zatrudniają osoby z niższymi kwalifikacjami a nie chcą 
nauczycieli  z wyższymi kwalifikacjami, którzy już są. Nie wyobraża  sobie też, żeby nie skorzystać 
z nauczyciela innej szkoły na dopełnienie  etatu jeżeli jest to lepszy  fachowiec. A w ogóle nie 
wyobraża sobie tego, żeby ktoś  przeszkolił  nauczyciela w branży, której będzie potrzebował a nie 
zatrudni nauczyciela, który jest przeszkolony.  Uważa, że  tych  spraw będzie pilnował dyrektor 
Gminnego  Zespołu  Ekonomiczno  Administracyjnego  Szkół,  który  jest  partnerem  do  rozmów 
i wypracowuje kompromis. 

Radny Edmund Kowalczyk powiedział, że przekaże listę potrzeb w świetlicy wiejskiej w 
Noskowie.  Wspomniał  też,  że  część  wyposażenia  świetlicy  nie  została  zabezpieczona  na  czas 
remontu ( np. piec, chłodnia ). 

Odnosząc się do wypowiedzi radnego Kowalczyka, radny Stefan  Pawlak odpowiedział, że 
kilka razy dziennie jest na terenie budowy i na chwilę obecną wszystko jest zabezpieczone, i nie ma 
żadnych problemów z wykonawcą  i inspektorem nadzoru. 

Przewodniczący   Rady  przekazał  informację,  że  w  dniu  1  czerwca  br.   odbędzie  się 
uroczystość nadania imienia Szkole Podstawowej w Noskowie.  W miesiącu czerwcu  odbędą się 
również uroczystości z okazji obchodów DNI ZIEMU JARACZEWSKIEJ.  Zapraszał obecnych do 
wzięcia udziału w tych uroczystościach. 

Poinformował również, że kolejna sesja odbędzie się  w ostatnich dniach czerwca i na tej 
sesji   będzie podejmowana uchwała  o przeciwdziałaniu  przemocy w rodzinie.  

Wójt poinformował, że w  obchodach DNI ZIEMI JARACZEWSKIEJ będą brały udział 
delegacje z Niemiec i Ukrainy ( w ramach współpracy ). 

Na tym zakończono ten punkt porządku obrad. 

18. Wnioski podjęte na sesji.

Przewodniczący  Rady  wystąpił  z  wnioskiem  o  zatwierdzenie  w  głosowaniu  podwyżek 
wynagrodzeń dla pracowników Urzędu Gminy o 10 % ( z pominięciem Wójta, Zastępcy Wójta, 
Sekretarza Gminy i Skarbnika Gminy).Powiedział, że ten temat był już poruszany na posiedzeniach 
komisji rady jak również na sesji. 
Radny  Roman  Matuszak   powiedział,  iż  uważa,  że  powinna  to  być  podwyżka  średnio  10  %, 
ponieważ Wójt  odpowiada za pracowników i niech on decyduje o ile  podwyższyć wynagrodzenie 



danemu pracownikowi. 
Wójt  poinformował,  że  na  chwilę  obecną  w  budżecie  gminy  jest  już  zabezpieczone  5%   na 
podwyżki wynagrodzeń dla pracowników., natomiast nie ma żadnego funduszu  nagród. Zaznaczył, 
że są pracownicy, którzy z  różnych przyczyn więcej czasu poświęcają  pracy  i  nie ma im jak 
podziękować.  

W związku z powyższym  na pytanie  Przewodniczącego  Rady-  kto z radnych jest  za 
podwyżką  wynagrodzeń  dla  pracowników   Urzędu  Gminy  o  10%  (  łącznie  z  zaplanowaną 
podwyżką wynagrodzeń  w budżecie  gminy)   w tym 5% do dyspozycji  Wójta   głosowało   14 
radnych obecnych na sesji. Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

19. Zakończenie. 

W związku  z  wyczerpaniem porządku  posiedzenia  Przewodniczący  Rady podziękował 
zebranym za udział w tych obradach i o godz. 12.50 zamknął  VII Sesję Rady Gminy Jaraczewo.

Jaraczewo, dnia 1 czerwca 2011 r

Protokółował:

Elżbieta Wyremblewska 


